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SPOLOČNÉ STRETNUTIE ODBORÁROV S VEDENÍM UVLF 

 

V dňoch 4. – 5. októbra 2016 v rekreačnom zariadení Odborového zväzu pracovníkov 

školstva a vedy na Slovensku CROCUS v Kežmarských Žľaboch sa uskutočnila konferencia 

ZO OZ PŠaV UVLF spojená so spoločným zasadnutím vedenia UVLF a Predsedníctva AS 

UVLF. 

Po úvodnom, ale neformálnom privítaní mali všetci účastníci možnosť prehliadky 

rekreačného zariadenia s odborným výkladom vedúceho zariadenia Mgr. M. Mackulína, ktorý 

okrem iného všetkým vysvetlil možnosť jeho využívania počas celého roka. Konferenciu 

otvoril predseda ZO, ktorý privítal kompletné vedenie univerzity pod vedením prof. MVDr. 

Jany Mojžišovej, PhD., rektorky UVLF, zástupcov Predsedníctva AS UVLF pod vedením 

predsedu AS prof. MVDr. Petra Reichla, CSc., riaditeľa Mgr. Jaroslava Hochmanna, riaditeľa 

ŠD. Zo zväzových orgánov privítal doc. Ing. Miroslava Habána, PhD., podpredsedu OZ PŠaV 

na Slovensku a predsedu Združenia vysokých škôl a priamo riadených organizácií na 

Slovensku, prof. RNDr. Blažeja Pandulu, CSc., člena Rady OZ PŠaV na Slovensku 

a predsedu Rady ZO TUKE v Košiciach, Mgr. Jána Mikluša, člena Predsedníctva OZ PŠaV 

na Slovensku a predsedu Rady ZO PU v Prešove, Ing. Annu Hodulíkovú, PhD., predsedníčku 

výboru ZO Fakulty elektrotechniky a informatiky TUKE v Košiciach, Ing. Máriu 

Bahterjavičovú, zástupcu UPJŠ v Košiciach, Alžbetu Sabolovú, tajomníčku Rady ZO PU 

v Prešove. 

 



Po schválení programu a voľbe návrhovej a mandátovej komisie pred plénum vystúpil 

so správou o činnosti Rady ZO za uplynulé obdobie predseda Rady ZO. V nej poukázal na 

dosiahnuté pozitívne, ale aj negatívne výsledky. Zdôraznil, že jednou z najzákladnejších 

podmienok fungovania ZO i oprávnených požiadaviek jej členov je členská základňa, a to 

nielen čo sa týka počtu, ale aj kvality. Že na univerzite je pomerne veľký počet pracovísk, kde 

nie je ani jeden odborár a že sa málo darí získavať nových – aj mladých zamestnancov do 

odborov. Ale na strane druhej, ak ide predovšetkým o platové podmienky, všetci očakávajú, 

že to vybavia odbory. Ako fakt uviedol počet ochotných sa zúčastniť akcií akými boli štrajk, 

protest či týždeň plačúcich očí. Ďalej zdôraznil, že pri organizovaní celouniverzitných 

podujatí nie je vždy veľká ochota zo strany zamestnancov, ale aj mnohých odborárov, sa 

aktívne zúčastniť. Je viac ako na zamyslenie, že pre neochotu pracovísk už druhý rok nebolo 

možné zorganizovať volejbalový turnaj. Dotkol sa aj chodu a fungovaniu chaty VETRINÁR, 

kde konštatoval, že v krátkom čase sa musí zmeniť nielen režim, ale systém jej 

prevádzkovania. V závere svojho vystúpenia sa dotkol a vzťahov medzi ZO a vedením 

univerzity. Hodnotil ich viac ako korektné a aj ako nadštandardné. To potvrdila vo svojom 

vystúpení aj samotná rektorka UVLF. Veď zástupcovia ZO sú členmi všetkých tých orgánov 

resp. komisií UVLF, v ktorých byť môžu a majú plné právo predkladať oprávnené 

požiadavky ZO. 

 Pri hodnotení plnenia kolektívnej zmluvy v roku 2016 obidvoma zainteresovanými 

stranami bolo konštatované, že jej obsah i jednotlivé články sa plnia veľmi dôsledne a aj 

tvorba a čerpanie sociálneho fondu je v zmysle prijatých zásad a príslušného zákona. Pre 

prípravu KZ na rok 2017 sú vytvorené všetky predpoklady, aby táto bola podpísaná do konca 

roka 2016.  

 K aktuálnym úlohám UVLF v akademickom roku 2016/2017 vystúpila rektorka 

UVLF, a tak sa všetci účastníci  mohli o nich dozvedieť z úst najkompetentnejšej. Dotkla sa 

odmeňovania, spätnej väzby na činnosť univerzity od zamestnancov, BOZP, pracovných 

podmienok zamestnancov, stravovania, akreditácie na národnej úrovni. Určite najviac 

zarezonovalo (i keď mnohí už vedeli), že naša alma mater bude patriť medzi 12 univerzít 

z viac ako sto medzinárodne evalvovaných a akreditovaných. Zároveň vyzvala aj ZO nielen 

na podporu, ale predovšetkým aktívnu pomoc pri riešení problémov a pri ďalšom rozvoji 

univerzity i jej reprezentácie navonok. 



 
 Podpredseda OZ PŠaV na Slovensku a predseda Združenia VŠa PRO vo svojom 

vystúpení sa dotkol najzákladnejších aktivít, ktoré zväz i združenie v ostatnom čase vyvíjali. 

Poukázal na niekoľkoročný vývoj platových podmienok v jednotlivých kategóriách v rámci 

všetkých verejných vysokých škôl na Slovensku, informoval o nespočetných rokovaniach na 

MŠ SR či v parlamentných výboroch. Informoval aj o tom, že pre prijatie kolektívnej zmluvy 

vyššieho stupňa na rok 2017 nebola dohoda, a že jednania budú naďalej prebiehať 

v nasledujúcich dňoch. Zároveň ocenil činnosť našej organizácie v rámci združenia VŠ. 



 
 Všetci účastníci sa zhodli na jednom, že takéto už tradičné stretnutia je potrebné aj 

naďalej organizovať. Veď len spoločným úsilím môžeme prispieť k ďalšiemu napredovaniu 

i rozvoju univerzity. A keďže sme boli v rekreačnom zariadení, ten, kto chcel, mohol využiť 

ponuku wellness.  A keď je dobrá vôľa i ochota, dokážeme si sami urobiť aj zábavu, ako sa o 

tom účastníci aj presvedčili. Po dobre vykonanej práci sme sa zobudili do hmlistého 

a zasneženého rána. Ani to nevadilo a pozreli sme  si krásy Štrbského Plesa. 

 A čo nás okrem iného čaká v najbližšom období? Konferencia uložila Rade ZO, aby 

pri kolektívnom vyjednávaní so zamestnávateľom pre prípravu KZ na rok 2017 pristupovala 

korektne a zodpovedne. 

 

      prof. RNDr. Michal Toropila, CSc. 

       predseda Rady ZO 

 

 

 

 

      

 

 


